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Skolebestyrelsen 
Ungarnsgade 13, 2300 København S 

T: 3317 5000 / E:  shorst14@gmail.com 
Skolenr. 31165 / Skolekode: 101058 / www.lps.kk.dk 

 

 

 

 

Referat af 2. ordinære møde i skolebestyrelsen 

skoleåret 2020/21  
Onsdag d. 30. sep. 2020 kl. 16.30–19.00 på Lilleskolen, Wittenberggade 2 

 

Til stede: Sebastian Horst (formand), Allan Meldgaard (forældrerep), Nicolaj Drøschler (forældrerep), 

Torben Vorstrup (skoleleder), René Østergaard (medarbejderrep), Tania Larsen (medarbejderrep), Camilla 

Kjøller (Souschef og referent) 

 

DAGSORDEN  

1.  O Godkendelse af dagsorden og referat fra sidste møde 

Begge dele godkendes 

 

2.  O Meddelelser fra formanden 

Skole og forældres efterårskursus aflyses og holdes i stedet online d. 3. november 

Email med invitation følger 

 

3.  O  Meddelelser fra skolelederen 

-Invitation til dialogmøde på Øster Farimagsgade 

-Der er ansat barselsvikarer for GM og KR de starter fra mandag d.5.9. 

-I morgen igangsættes valg af formand og næstformand til elevrådet 20/21 

-Gården på lilleskolen er nu opdelt i zoner i frikvartererne 

 

4.  O Meddelelser fra medarbejderrepræsentanterne 

Udskolingen har haft fag-uge med forskellige aktiviteter 

9. klasse er i praktik i uge 41 

Terminsprøver for 8. og 9. klasse i henholdsvis uge 43 og 44 

7. årgang på Skramloteket løbende henover uge 38-43 

Kend dit land på 5.årgang er nu udskudt for anden gang og flyttet til maj måned 

 

5.  O Meddelelser fra elevrådsrepræsentanterne 

Ikke til stede 

 

6.  D Elevrådets ønsker og overvejelser  

Elevrepræsentanterne fremlægger hvad Elevrådet er optaget af og gerne vil arbejde 

med. Vi drøfter hvordan vi i bestyrelsen kan understøtte. 

 

Udskydes til næste møde 

 

7.  B KKFO-repræsentation i bestyrelsen 

Vi drøfter og beslutter om vi som bestyrelse holder fast i den model for KKFO-

repræsentation som blev drøftet på sidste møde (=at et nuværende SB-medlem 

repræsenterer KKFO) eller om vi udvider antallet af forældrerepræsentanter til 8 

mhp. at det 8. medlem er valgt af KKFO-forældrerådet.  

 

Der er overvejende stemning for at tilbyde den 7.plads til suppleanten samt at 

tilbyde en 8. plads til et medlem fra kkfo´s bestyrelse. Efter næste valg er der igen 

7 forældremedlemmer. 

 

KKFO møder med mulig repræsentant på førstkommende SB-møde. 

 

Der stemmes om dette næste gang, da Bestyrelsen ikke er beslutningsdygtig på 

dette møde. 
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8.  B Godkendelse af reviderede principper for klassesammenlægninger 

I foråret drøftede vi de eksisterende principper og kom frem til nogle ønsker som et 

udvalg har forsøgt at indarbejde. De reviderede principper (se bilag) fremlægges 

mhp. godkendelse. 

Forberedelse: Læs de reviderede principper 

 

De reviderede principper drøftes. En enkelt ændring tilføjes. 

Da SB ikke er beslutningsdygtig i dag, skydes vedtagelsen til næste møde. 

 

9.  O Status på budget og forbrug 

Skoleledelsen fremlægger en kort økonomistatus, og der kan spørges ind til denne. 

 

Der forventes, at der overføres et mindreforbrug på 4%. 

 

Der er i efteråret indkøbt supplering til it- park og -pakken og en del 

undervisingsmidler. 

 

I den nye budgetmodel for 21/22 udmøntes flere midler end for nuværende.  

Alle medarbejdere har fået opfyldt deres ønsker til undervisningsmidler. 

 

  PAUSE til spisning  

10.  B Planlægning af kontaktforældremøde 

Som de tidligere år foreslår formanden at afholde et møde for alle kontaktforældre, 

hvor man kan høre om skolens forventninger til rollen og udveksle erfaringer. Set i 

lyset af Corona-situationen, foreslås det at mødet bliver virtuelt. Vi drøfter dato, 

indhold og form og hvem fra SB der deltager. Datoforslag: 27. eller 28. okt. 

 

Det drøftes om mødet skal holdes fysisk eller online. Vigtigheden af at afholde 

mødet under den ene eller anden omstændighed understreges. 

 

Stemningen er at mødet skal holdes fysisk så vidt muligt.  

 

Vi fastholder at mødet afholdes fysisk d. 28.10. Der indkaldes d. 19.10 når vi ved 

hvad retningslinjerne er. Hvis retningslinjer ikke tillader det udskydes mødet. 

 

11.  D/B Retningslinjer vedr. mobiltlf. mv. i Storeskolen 

Skoleledelsen har ønsket at Skolebestyrelsen tager stilling til retningslinjer vedr. 

elevernes mobiltelefoner, tablets mv. 

 

De fremmødte SB-medlemmer tilsluttede sig ændringen af retningslinjerne vedr 

mobiltelefoner. 

Retningslinjerne kan vedtages på næste møde. 

Camilla VK 

(18.15) 
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12.  D/B Høring vedr. styrkelse af skolebestyrelsesarbejde i Københavns Kommune 

Skolebestyrelsen har mulighed for at afgive høringssvar vedr. ”Styrkelse af 

skolebestyrelsesarbejdet”, se bilag. Vi drøfter hvad det indeholder og beslutter 

hvem der evt. går videre med at udarbejde høringssvar (fristen er 30. okt.) og i så 

fald hvad indholdet skal være.  

Forberedelse: Læs høringsmaterialet. 

Indstillingen fra formand er at vi indsender et høringssvar der som minimum 

indeholder følgende punkter: 

• Det skal tydeliggøres at standardforretningsordenen gælder hvis 

bestyrelsen ikke selv beslutter en forretningsorden. 

• I øvrigt en opbakning til de fremsatte forslag, herunder især afholdelse af 

elektroniske valg og en bedre transparens omkring skolernes økonomi i 

forhold til at kunne udføre tilsynsopgaven. 

 

Medarbejderrepræsentanterne fremhæver, at de kan opleve ,at de ikke har tid til at 

orientere sig i baglandet i udvalgsarbejde. Det kan give nogle dilemmaer i 

procesgange i bestyrelsesarbejdet. 

 

Det støttes, og pointeres at man som medarbejderrepræsentant kan sige til og fra i 

udvalgsarbejdet. 

 

Sebastian skriver på baggrund af debatten et høringssvar sender det ud , modtager 

kommentarer og sender det ind 

Sebastian 

(18.25) 

13.  D Drøftelse af mulige måder at arbejde med skolens værdigrundlag, herunder 

inddragelse og timing  

Vi aftalte på sidste møde at vende tilbage til hvordan vi kan gå videre med dette. 

Det er således en åben drøftelse.  

Forberedelse: Overvej hvordan du selv ønsker at arbejde med skolens værdier. 

 

Bolden spilles tilbage til skoleledelsen, om de vil lave en procesplan på et arbejde 

med skolens værdier. Hvis det overhovedet er nu, at vi skal tage denne debat. 

 

Der efterspørges en årsag til at revidere i værdiprogrammet lige nu. 

 

En grund kunne være at genbesøge værdierne på en konstruktiv måde, således at 

bestyrelsen kender dem og har en holdning til dem. Da de kan læses som det skolen 

lægger vægt på.  

 

Er det i virkeligheden en bekymring for om et begreb som bæredygtighed er en del 

af skolens værdisæt og/eller principper. 

 

En konklusion på drøftelsen på dette møde, er at den (drøftelsen) ikke giver 

anledning til et videre arbejde med skolens værdisæt. 

 

Det er et ønske til næste dagsorden at bæredygtighed kommer på som et punkt med 

henblik på et eventuelt principarbejde. Allan laver et udkast. 

Sebastian 

(18.35) 

14.  O Eventuelt Alle 

(18.50) 

15.  D Evaluering af mødet 

Kort runde om hvad vi synes har været godt og ikke godt ved dette møde. 

 

Det overvejes om møder fremover skal afholdes når bestyrelsen ikke er 

beslutningsdygtig. 

Der er enighed om at mødet har givet mening og at der har været gode diskusioner 

og debatter, selvom der ikke er truffet beslutinger. 

Sebastian 

(18.55) 

16.  O Sager vedrørende enkeltpersoner 

 

Torben 

(19.00) 

O: Orientering  D: Debat B: Beslutning 
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Forslag til årsplan for skolebestyrelsen i skoleåret 2020/21 
Jf. referat af mødet 26. aug. 

Mødedato Emner til dagsordenen 

30. september • Status på budget og forbrug 

• Planlægning af kontaktforældremøde 

• Principper for klassesammenlægninger (revideret) 

• Elevrepræsentanter fortælle hvad elevrådet er optaget af 

• Principper vedr. mobiltlf. mv. 

• Det musisk-kreative miljø – opfølgning på drøftelsen 22. jan.* 

• Drøftelse af mulige måder at arbejde med skolens værdigrundlag, herunder 

inddragelse og timing 

4. november • Drøftelse af opdateret antimobbestrategi 

• Planlægning af forældrearrangement 

• Drøftelse af værdigrundlag* 

• Drøftelse af forretningsorden, herunder dagsordensskabelon 

9. december • Godkendelse af ferieplan for næste skoleår 

• Status og drøftelse af KKFO (evt. sammen med KKFO-forældreråd?) 

27. januar • Orientering om regnskab og godkendelse af budget 

3. marts • Godkendelse af timeplansfordeling 

• Beslutning om omlægning af UUV-timer til holddannelse 

14. april •  

19. maj • Status på budget og forbrug 

16. juni • Skolebestyrelsens beretning 

• Planlægning af skolens fødselsdag 

• Mødeplan for næste skoleår 

 

* Jeg har ikke sat dette punkt på dagsordenen d. 30. sep., og foreslår at udskyde det da det afventer at personalet laver 

en overskuelig oversigt jf. referatet fra mødet 22. jan. 


